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دانشمندان هسته ای یک هزارم فوتبالیست ها 
درآمد ندارند  

باشگاه  اســبق  مدیرعامل 
ارقام  از  انتقــاد  با  اســتقلال 
فوتبالیست ها  قرارداد  نجومی 
معتقد است که یک بازیکن در 
میلیاردی  پیشنهاد ۵۰  حالی 
مطرح می کند که دانشمندان 
هســته ای هم یک هزارم این 

پول را دریافت نمی کنند.
به گزارش ایرنا، افزایش بی ضابطه و نجومی قرارداد بازیکنان ســبب شــد تا 
فدراســیون فوتبال برای فصل آینده با توجه به تاکید نهادهای نظارتی و بازرسی، 
قانون ســقف بودجه را برای کنترل هزینه ها تصویب کند. طرحی که در روزهای 
اخیر فدراســیون فوتبال و باشگاه ها را وارد چالشی بزرگ و پرحاشیه کرده است. 
عدم تعیین ســازوکار و همچنین بسترسازی برای اجرای این طرح سبب شده تا 
این قانون که در ظاهر در پاســخ بــه مطالبات افکار عمومی و کاهش هزینه های 
فوتبال وضع شده، برعکس عمل کند و اعداد تعیین شده برای سقف بودجه تبدیل 

به کف بودجه شود و فعلا خبری از کاهش رقم قراردادها نیست.
در گفت وگو با امیررضا واعظ آشــتیانی مدیرعامل اســبق باشگاه استقلال و 
کارشناس مدیریت ورزش، در قالب پرسش و پاسخ به آسیب شناسی قانون سقف 

بودجه در فوتبال پرداخته ایم.
۱۰ سال پس از تجربه قانون سقف قرارداد که عملا به شکست انجامید، 
فدراسیون فوتبال برای فصل پیش رو در جهت کنترل هزینه ها، قانون 
سقف بودجه را به باشگاه ها ابلاغ کرده است. این قانون با وجود آنکه با 
هدف پاسخ دادن به مطالبه افکار عمومی و جامعه برای کاهش هزینه ها 
در فوتبال طرح شده اما چالش های زیادی را به وجود آورده است. شما با 

این قانون موافق هستید؟
معتقدم قانون سقف بودجه برای کنترل هزینه باشگاه ها جواب نمی دهد و باید 
سقف قرارداد بازیکن مشخص شود. با توجه به سقف ۳۰۰ و ۴۰۰ میلیاردی برای 
باشگاها، در مجموع قرار است ۷ هزار میلیارد از بیت المال در فوتبال هزینه شود؛ 
پول بی حساب و کتابی که قرار است از بیت المال توسط عده ای مدیرنما در فوتبال 
هزینه شود. آن هم برای فوتبالی که اکثر کارشناسان معتقدند هیچ اتفاق مثبتی 
در آن نیفتاده است و هیچ خروجی اقتصادی، اجتماعی، سیاسی و فرهنگی ندارد. 

آقایان نه سازوکار و نه ابزار درستی برای اجرای قانون سقف بودجه دارند.
اطمینان داشته باشید که این قانون نه تنها به هدفش نمی رسد، بلکه در فوتبال 
ایران یک بهم ریختگی ایجاد می کند، چرا که ابزارهای لازم و نیروی کارآمد برای 
اجرایی کردن این طرح را ندارند. این طرح بدون مطالعه اجرایی شــده، چالش ها 
مورد ارزیابی و بررســی قرار نگرفته، اتفاقات پیش رو تحلیل نشــده و به همین 
دلیل اجرای آن نتایج خوبی به همراه نخواهد داشت و تجربه هم همین را نشان 

داده است.
فدراســیون فوتبال در مواجهه با واکنش های منفی برخی مدیران، 
مربیان و بازیکنان اعلام کرده که این طرح برای کنترل هزینه های فوتبال 

که مورد تاکید سازمان بازرسی است، ابلاغ شده است.
سازمان بازرسی کل کشور به درستی خواهان کاهش هزینه های فوتبال شده 
است اما راهش قانون سقف بودجه نیست. این کار باعث افزایش هزینه ها می شود. 
شــما وقتی ســقف بودجه را بالا می برید، رقم قرارداد بازیکن را بالا می برید. این 
نشان می دهد که این طرح ها فقط نمایشی است. اینها از فرمول آزمون و خطا در 

فوتبال استفاده و تنها هزینه تحمیل می کنند.
همین تعییــن عدد ۳۰۰ و ۴۰۰ میلیارد برای ســقف بودجه، ســبب گران 
شــدن فوتبال می شود و این به نداشتن دانش اقتصادی و تحلیلی مدیران فوتبال 
برمی گردد. فکر می کنند که فوتبال را ارزان می کنند اما در عمل هزینه ها را بیشتر 

می کنند و فوتبال گران تر می شود و سال آینده این ارقام بالاتر می رود.
همان طور که اشــاره کردید نه تنها سقف بودجه، کاهش قراردادها 
را رقم نزده بلکه مانند فصل های پیش همچنان شــاهد افزایش نجومی 
قراردادها هستیم. اگر تا سال گذشته حداکثر ۲۰ میلیارد بیشترین رقم 
بود، امسال صحبت از پیشــنهادهای ۵۰ میلیاردی برخی بازیکنان به 

باشگاه ها است.
دانشمندان هسته ای ما یک هزارم فوتبالیست ها حقوق نمی گیرند، این انصاف 
نیســت و نشان دهنده یک بهم ریختگی اســت و حاکی از آن است که اراده ای از 
ســوی تصمیم گیرندگان برای کنترل هزینه ها وجود ندارد که این هزینه ها پایین 
آورده شــود. جامعه نسبت به این هزینه ها در فوتبال آلرژی پیدا کرده و ناراحت 
اســت. مردمی که در معاش شــان با مشکل مواجه هســتند، وقتی رقم قرارداد 
فوتبالیست ها را می شــنوند، از فوتبال اعلام انزجار می کنند. معتقدم اولا اراده ای 
برای کاهش هزینه های فوتبال نیست و و دوما، دست های پنهانی وجود دارد که 
نمی گذارد و به مردم آدرس غلط می دهد. مانند ماجرای سقف بودجه که فوتبال 

را گران کرده است.
فوتبال هر فصل بــدون اینکه خروجی غرورانگیــزی مانند برخی 
رشته های دیگر داشته باشــد، هزینه های آن بالا و بالاتر می رود، البته 
برخی از اهالی فوتبال در توجیه این هزینه ها می گویند این خرج نشاط و 
شادی مردم می شود و اینگونه نجومی شدن قراردادها را توجیه می کنند.

توجیه کاملا اشتباهی است. برخی با توجیه اینکه هزینه ۶ تا ۷ هزار میلیاردی 
در فوتبال سبب هزینه و نشاط مردم می شود، در حال دادن آدرس غلط هستند. 
در دنیا این هوشــمندی و درایت در دولت ها وجــود دارد که چنین هزینه هایی 
در فوتبال از جیب بخش خصوصی هزینه شــود. دولت ها که نمی آیند از حساب 
خودشان در فوتبال برای نشاط مردم خرج کنند. ۲۲ دوره لیگ برگزار شده و در 
تمام این دوره ها دولت هزینه کرده اما خروجی آن چه بوده اســت؟ خروجی این 
هزینه ها زندگی لاکچری فوتبالیست ها و به اصطلاح سلبریتی شدن آنها بوده است.
سیســتم مدیریتی فوتبال هم برای جلوگیری از این ریخت وپاش ها 
کارآمد نشان نداده است و چالش های قانون سقف بودجه هم روزبه روز 
اوج می گیرد و نمونه آن مصاحبه تند سرمربی استقلال علیه نایب رئیس 

فدراسیون فوتبال بود.
این نشان دهنده بی برنامگی اســت. افراد جایگاهشان را نمی دانند، یک مربی 
علیه ارکان فدراسیون، یک مدیر علیه یک باشگاه  صحبت می  کند. این نشان دهنده 
ضعف مفرط در فوتبال اســت. وضعیت حاکم بر فوتبال ایران خروجی مدیریتی 
است که در یک دهه اخیر در فوتبال مسئولیت داشته اند. اگر فوتبال رشد کرده، 
بــا مدیریت این افراد بوده و اگر به اضمحلالی مانند وضع امروز رســیده، نتیجه 
مدیریت آنهاست. این افراد با این کارنامه چه کمکی می خواهند به فوتبال بکنند؟ 

اگر راه درست کردن را بلدند، چرا در گذشته نکردند؟!
با توجه به مشــکل خوردن قانون سقف بودجه و حواشی که هر روز 
بیشتر می شود، چه کار باید کرد تا هزینه های فوتبال کنترل و مدیریت 
شود و مانند امروز تیم ها به خودشان اجازه ریخت وپاش از بیت المال را 

ندهند.
با توجه به همین حواشی معتقدم قانون سقف بودجه، روش اشتباهی است و 
تنها راه آن هم همان طور که اشاره کردم با یک سری سازوکارهای تعریف شده، 

تعیین سقف قرارداد است.
برای مربی و بازیکن به عنوان مثال سقف ۴ میلیارد تعیین شود و هر بازیکن 
و یا مربی ای قبول نمی کند، به او بگوییم اگر پیشــنهاد خارجی دارد برود خارج 
از کشــور بازی کند؛ هم درآمدش دلاری است و هم با توجه ورودی پولی که به 
کشــور دارد، به نفع اقتصاد کشــور هم خواهد بود. مربی هم که قبول نمی کند و 
خودش را با دانش می داند، می تواند مثل خیلی از رشته های دیگر برای مربیگری 

به خارج از کشور برود.
مربیان زیادی در رشــته های دیگر هســتند که در خــارج از ایران مربیگری 
می کنند و مربیان فوتبالی که سقف را قبول ندارند می توانند مانند آنها به تیم های 
خارجی بروند. اینطور هم به اقتصاد کشور هم به درآمد خودشان کمک می کنند. 
الان یک حلقه بســته از مربیان در فوتبال ایران شکل گرفته است و مربیان جزو 
این حلقه با هر کارنامه ای از یک تیم به تیم دیگر می رود، چرا باید این حلقه بسته 
باشد؟ تنها راه این است که سقف قرارداد هم برای مربیان و هم بازیکنان در نظر 

گرفته شود و با این طرح هزینه باشگاه   ها هم پایین می آید.
پیشــنهاد ســقف قرارداد را مطــرح کردید اما ایــن یک تجربه 

شکست خورده در ابتدای دهه ۹۰ بود.
اگر بناست یک اتفاق جدید در فوتبال رقم بخورد باید از قبل بسترسازی ها و 
فرهنگ ســازی شود و اینطور نیست که ظرف یک یا دو ماه اعلام شود که چنین 
طرحی قرار است اجرا شود. هر کاری یک زمان مناسب را می طلبد. به عنوان نمونه 
برای اجرایی کردن سقف قرارداد که اشاره کردم، باید امسال استارت اجرایی شدن 
آن زده شود و با توجه به بسترسازی هایی که در یک سال صورت می گیرد، اجرای 
آن از سال آینده باشد تا هم مربی و هم بازیکن یک پیش زمینه  و اطلاعی از این 

طرح داشته باشد و برای خودش برنامه ریزی کند.

گفتوگو

 انتخابــی تیم ملی دوومیدانی بــرای اعزام به بازی های 
آسیایی هانگژو در حالی برگزار شد که تنها یک نفر توانست 
ورودی مد نظر فدراســیون را کســب کند و بانوان با وجود 

رکوردشکنی ناکام بودند.
به گزارش ایرنا، فدراســیون دوومیدانــی دوازدهم تیر 
ماه حدنصاب هایی که دوومیدانی کاران می بایســت جهت 
عضویت در تیم ملی و در پی آن حضور در بازی های آسیایی 
هانگژو به ثبت برســانند، اعلام و رکوردگیری انتخابی تیم 
ملی دوومیدانی را دوازدهم و ســیزدهم تیر ماه در مجموعه 

ورزشی آفتاب انقلاب برگزار کرد.
اما رکوردهایی که زده شــد جدای از چند رکوردشکنی 
بانوان و کســب یک ورودی برای بازی ها در بخش مردان، 
نشــان دهنده ضعف دوومیدانی ایران حتی برای رسیدن به 

مدال در بازی های آسیایی است.
در پایان مسابقه رکوردگیری دوومیدانی، حسین رسولی 
تنها نماینده ایران در ماده پرتاب دیســک بود که توانست 
رکورد ورودی را کســب کند. او در حالی توانســت پرتابی 
بــه طول ۶۱.۴۵ متر ثبت کند که حد نصاب تعیین شــده 

فدراسیون در این ماده ۵۹.۹۸ متر بود.
امــا در بخش بانوان هیچکدام از مدعیان نتوانســتند به 
رکوردهای مدنظر فدراســیون دست یابند و تنها دو رکورد 
ملی شکســته شــد؛ الناز کمپانی که به مدت دو ســال از 
دوومیدانــی دور بود در ماده ۱۰۰ متر با مانع، زمان ۱۳.۷۰ 
ثانیه را ثبت کرد و رکورد ملی را شکســت. حد نصاب قبلی 
ملی این ماده با زمان ۱۳.۹۹ ثانیه در اختیار فائزه آشورپور 
بود. همچنین تکتم دســتاربندان در ماده ۸۰۰ متر ضمن 
قهرمانی، رکورد ملی را هم شکســت. حد نصاب قبلی این 
ماده با زمان ۲:۰۸.۸۶ دقیقه در اختیار خود دستاربندان بود.
نتایج مسابقه رکوردگیری دوومیدانی در بخش مردان به 

شرح زیر است:
۲۰۰ متر: بنیامین یوسفی/ ۲۱.۲۶ ثانیه )رکورد ورودی 

/۲۰.۶۰ ثانیه(
۴۰۰ متــر: دانیال بهادری / ۴۸.۳۰ ثانیه )رکورد ورودی 

/ ۴۵.۶۳ ثانیه(
۸۰۰ متر: علی امیریان / ۱:۴۹.۳۱ دقیقه )رکورد ورودی 

/ ۱:۴۷.۵۰ دقیقه(
۱۵۰۰ متر: حســین نــوری / ۳:۵۰.۳۷ دقیقه )رکورد 

ورودی / ۳:۴۰.۰۰ دقیقه(
۵۰۰۰ متر: ســمیر اقبالــی / ۱۵:۱۳.۴۹ دقیقه )رکورد 

ورودی / ۱۳:۴۲.۰۰ دقیقه(
۱۱۰ متر با مانع: علی سلامتیان / ۱۴.۴۴ ثانیه ) رکورد 

ورودی / ۱۳.۵۶ ثانیه(
۳۰۰۰ متر مانع: امیر زمان پور / ۸:۵۵.۴۱ دقیقه ) رکورد 

ورودی / ۸:۳۲.۰۰ دقیقه(
پرش طول: حســن میهن دوســت / ۷.۵۹ متر )رکورد 

ورودی / ۸.۱۲ متر(
پرش سه گام: حمیدرضا کیا / ۱۶.۱۰ متر )رکورد ورودی 

/ ۱۶.۵۳ متر(
پرتاب وزنه: مرتضی ناظمی / ۱۹.۰۱ متر )رکورود ورودی 

/ ۱۹.۴۱ متر(
پرتاب دیسک: حســین رســولی / ۶۱.۴۵ متر )رکورد 

ورودی / ۵۹.۹۸ متر(
پرتــاب نیزه: صادق خادمی / ۷۲.۶۴ متر )رکورد ورودی 

/ ۷۹.۴۴ متر(

نفرات برتر مواد مختلف رکوردگیری زنان به شــرح زیر 
است:

۸۰۰ متر: تکتم دســتاربندان / ۲:۰۸.۵۵ دقیقه )رکورد 
ورودی / ۲:۰۴.۰۰ دقیقه(

۱۵۰۰ متــر: پریچهر شــاهی/ ۴:۳۴.۴۴ دقیقه )رکورد 
ورودی / ۴:۱۳.۰۰ دقیقه(

۱۰۰متر مانع: الناز کمپانی/ ۱۳.۷۰ ثانیه )رکورد ورودی 
/ ۱۳.۲۷ ثانیه(

۴۰۰ متر بامانع: کژان رستمی/ ۱:۰۴.۵۵ دقیقه )رکورد 
ورودی / ۵۷.۰۲ ثانیه(

پرش طول: الهه رحیمی فــر / ۶.۱۸ متر )رکورد ورودی 
/۶.۴۶ متر(

پرش با نیزه: مهســا میرزا طبیبــی/ ۳.۹۰ متر )رکورد 

ورودی / ۴.۱۰ متر(
پرتاب چکش: زهرا عرب رســتمی/ ۵۸.۸۴ متر )رکورد 

ورودی / ۶۵.۰۳ متر(
پرتاب وزنه: الهام سادات هاشــمی/ ۱۵.۰۷ متر )رکورد 

ورودی / ۱۶.۷۱ متر(
پرتاب دیســک: ژاله کاردان/ ۵۰.۸۳ متر )رکورد ورودی 

/ ۵۹.۶۳ متر(
مــاده هفتگانه: فاطمه محیطــی/ ۵۰۵۰ امتیاز )رکورد 

ورودی / )۵۴۰۰ امتیاز(
با توجه به ثبت چنین رکوردهایی فدراسیون دوومیدانی 
تنها دوومیدانی کارانی که رکورشــکنی کردند یا رکوردهای 
آنها نزدیک به ورودی بازی های آســیایی بود، اما نتواستند 

ورودی را کسب کنند، به هانگژو اعزام خواهد کرد.

 تاخیر در شــروع تمرینات تیم فوتبال پرسپولیس برای 
فصــل آینده در حالی کــه همه مدعیان کارشــان را آغاز 
کرده اند، سبب شده است که مدافع عنوان قهرمانی در حال 

از دست دادن فرصت باشد.
به گزارش ایرنا، شمارش معکوس برای آغاز فصل جدید 
لیگ برتر شــروع شده و کمتر از یک ماه دیگر سوت شروع 
فصل بیست و سوم زده می شود. اکثر تیم های لیگ برتری 
هم که این هفته ها در حال جذب بازیکنان موردنظرشــان 

و خانه تکانی برای فصل بعد هســتند، تمریناتشــان را آغاز 
کرده اند. حتی تمرین تیمی مانند استقلال که جواد نکونام 
هنوز لیست مازاداش را اعلام نکرده، با حضور بازیکنانی که 
حتی مشخص نیست فصل آینده در استقلال بمانند یا نه، 

استارت خورده است.
در چنیــن شــرایطی هنوز خبــری از آغــاز تمرینات 
پرسپولیس نیست و شروع کار این تیم برای فصل آینده هر 
بار به تاخیر می افتد. پرســپولیس در حالی هنوز تمرینانش 

را شــروع نکرده است که هواداران این تیم انتظار دارند آنها 
با توجه به قهرمانی در لیگ برتر و جام حذفی سال گذشته، 
در سال جدید هم برای تکرار قهرمانی بجنگد. با این حال در 
شــرایطی که همه مدعیان کارشان را برای فصل بعد شروع 
کرده اند، خبری از دور هم جمع شــدن پرسپولیســی ها و 
استارت برای فصل آینده نیست و مدافع عنوان قهرمانی در 

حال از دست دادن زمان است.
مدیریت پرسپولیس مدعی است شروع تمرینات این تیم 
به دلیل اســتراحت ملی پوشان پس از بازگشت از تورنمنت 
کافا و همچنین ســفر برخی از بازیکنان برای تعطیلات به 
خارج از کشــور، به تاخیر افتاده اســت اما به نظر می رسد 
این توجیهات برای سرپوش گذاشتن روی مشکلات اصلی 
مطرح می شــود که سبب تاخیر در شروع کار این تیم برای 
فصل آینده شده است تا شاید ذهن هواداران منحرف شود!

به نظر می  رسد دغدغه های یحیی گل محمدی در فصل 
نقل و انتقالات که با فســخ علیرضا بیرانوند به اوج رسیده 
است، سبب شــده تا فعلا همه چیز رها شــود و سرمربی 
پرســپولیس با مقاومت برابر شروع تمرینات، نارضایتی اش 

را نشان دهد.
چنین رفتاری از ســوی گل محمدی، فقط پرسپولیس 
را قربانی می کند و ســبب می شــود تا این تیم هر روز که 
می گذرد فرصت بیشــتری را از دســت بدهد. دغدغه های 

گل محمدی به عنوان سرمربی و نگرانی اش از عملکرد باشگاه 
در فصل نقل و انتقالات بر کســی پوشیده نیست اما نشان 
دادن اعتراض، با تاخیر در شروع تمرین تیم، تنها و تنها به 

پرسپولیس ضربه می زند.
گل محمدی به عنوان یک مربی حرفه ای نباید نارضایتی 
از عملکرد باشــگاه در نقل و انتقالات را با دست روی دست 
گذاشتن و تاخیر در شروع تمرینات نشان بدهد؛ آن هم در 
شرایطی که بقیه مدعیان همزمان با نقل و انتقالات، کارشان 
را آغاز کرده اند، این تعلل موجب عقب افتادن قرمزها از سایر 

رقبا می شود.
این در حالی است که پرسپولیس خلاف برخی تیم ها، از 
لحاظ تعداد بازیکنان تحت قرارداد، بیشــترین سهم را دارد 
و کار مدیــران این تیم برای تمدید نســبت به بقیه تیم ها 
سبک تر اســت و بهانه کمبود بازیکن، مسئله ای نیست که 

مورد پذیرش هواداران پرسپولیس قرار بگیرد.
هر روز تاخیر در شــروع تمرینات پرســپولیس، سبب 
خواهد شد تا این تیم از نظر بدنی و فنی از بقیه تیم ها عقب  
بیفتد. به همین خاطر از گل محمدی به عنوان مربی ای که 
خودش را حرفه ای می داند، انتظــار می رود که دلخوری از 
باشگاه را سر بازیکنان و دیر شروع کردن تمرین خالی نکند؛ 
تاخیری که فصل بعد علاوه بر پرسپولیس، بی شک دامن گیر 

خودش هم خواهد شد.

نتایج نگران کننده دوومیدانی کاران در انتخابی هانگژو

پشت پرده تاخیر در آغاز تمرینات پرسپولیس

بازیکنــان تیم ملی والیبال ایــران از غیبت بهروز عطایی 
ســرمربی تیم در آمریکا و افــت بدنی به عنوان دلایل اصلی 

شکست برابر فرانسه در هفته دوم لیگ ملتها نام بردند.
به گزارش  مهر، تیم ملی والیبال ایران در نخستین بازی 
خود در هفته ســوم لیگ ملت های والیبال برابر فرانســه به 
میدان رفت و با نتیجه ۳ بر صفر شکست خورد. در این دیدار 
بهروز عطایی سرمربی و چند ملی پوش دیگر به دلیل صادر 

نشدن ویزای آمریکا، امکان همراهی با تیم ملی را نیافتند.
اسفندیار: تجربه فرانسه به ما چربید

در پایان این دیدار، امیرحســین اسفندیار دریافت کننده 
قدرتی تیم ملــی والیبال گفت: مقابل قهرمان المپیک بازی 
تماشاگرپسندی داشتیم. تماشاگران داخل سالن و ایرانی هایی 

که بازی را دیدند، از آن لذت بردند.
وی در ادامه تاکید کرد: بازیکنان تلاش خود را انجام دادند 
اما ویزا ندادن به چند بازیکن و سرمربی به تیم لطمه زد. قطعاً 
تمام تلاش خود را انجام دادیم که برنده از زمین خارج شویم 
اما نشد. تجربه آن ها به ما چربید و نتیجه را از آن خود کردند 

اما دست از تلاش کردن بر نمی داریم.
دریافت کننده قدرتی تیم ملی درباره ناقص بودن کادر فنی 
تیم ایران در این مسابقه تصریح کرد: قطعاً شرایط خوبی نبود 
و فقــط دو مربی روی نیمکت تیم را هدایت می کردند. روی 
این دو مربی و خود تیم فشار زیاد شده بود. اولین بار است که 
می بینم چنین اتفاقی افتاده است. قبل از این ندیده بودم که 
در یک تورنمنت به سرمربی یا بازیکن ویزا ندهند. در چنین 
شــرایطی کار برای ما کمی دشوار می شــود. دریافت کننده 
قدرتی تیم ملی والیبال ایران گفت: غیبت عطایی و خوریانی 
ضربه سنگینی به تیم زده است و آنالیز حین مسابقه نداریم. 

متاســفانه اطلاعاتی که در حین بازی به آن نیاز داشتیم را 
نتوانستیم به دست آوریم و نتیجه را واگذار کردیم.

همایونفرمنش: اطلاعات کمی از فرانسه داشتیم
شــهروز همایونفرمنش دیگر بازیکن ایــران در مورد دیر 
اضافه شــدنش به جمع سایر ملی پوشــان، اظهار کرد: من و 
ولی زاده تقریباً ۲ ســاعت مانده به شروع مسابقه پس از یک 
پرواز طولانی به جمع سایر نفرات اضافه شدیم. از نظر بدنی 
افت شــدیدی داشتیم، اما هر طور که بود خودمان را به تیم 
رساندیم. وی در مورد بازی مقابل فرانسه، گفت: تمام بازیکنان 
تلاش کردند. غیبت عطایی و خوریانی ضربه سنگینی به تیم 
زده است و آنالیز حین مسابقه نداریم. اطلاعاتی که در حین 
بازی به آن نیاز داشتیم را نتوانستیم به دست آوریم. فرانسه 
دو تغییر مهم داشــت که ما اطلاعات کمی از آن ها داشتیم. 
دریافت کننده قدرتی تیم ملی والیبال ایران افزود: من از نظر 
بدنی شرایط خوبی برای این مسابقه نداشتم و به همین دلیل 
کادر فنی به من و ولی زاده استراحت داد. اگر بازی می کردیم 

ممکن بود مصدوم شویم، چون پرواز طولانی داشتیم.
جلوه: ترکیب ناقصی داشتیم

مهــدی جلوه مدافع تیــم ملی والیبال ایــران هم اظهار 
داشــت: تیم ایران بعد از ســفر طولانی که به آمریکا داشت، 
با چالش های مختلفی روبرو شــد. کلًا یک جلســه تمرینی 
برگزار کردیم و ترکیب ناقصی داشــتیم. دو بازیکن امروز به 
آمریکا رسیدند. وی با بیان اینکه مقابل قهرمان المپیک قرار 
گرفته بودیم، ادامه داد: تمام مواردی که گفتم دلیل نمی شود 
که بگوییم از قبل بازنده بودیم. اگر شــرایط کمی بهتر بود و 
همه چیز آنطور که می خواستیم پیش می رفت، نتیجه بهتری 

کسب می کردیم، اما حالا سه بازی مهمتر داریم.

مدافع تیم ملی والیبال ایران خاطرنشــان کرد: دوســت 
داشتیم هفته سوم را با برد مقابل یک تیم بزرگ آغاز کنیم تا 
حــس و انرژی خوبی را به مردم بدهیم و خودمان هم انگیزه 
بگیریم. حــالا برای ۳ بازی آینده برنامه ریزی خواهیم کرد و 
امیدوارم بتوانیم بهترین نتیجه را بگیریم که هم دل مردم شاد 

شود و هم انگیزه خودمان بالاتر برود.
جلوه در خصوص بلغارستان حریف بعدی تیم ملی والیبال 
ایران در هفته سوم، گفت: بلغارستان تیمی است که چندین 

بار مقابل آنها قرار گرفته ایم و شرایط آنها را تقریباً می دانیم. با 
توجه به اینکه آنالیزور و برخی از اعضای کادر فنی همراه تیم 
نیستند، مجبور هستیم با تمرکز بیشتر و برنامه ریزی بهتر به 
مصاف حریف برویم. با تمام شرایط توان شکست بلغارستان را 
داریم و امیدوارم این بازی با پیروزی برای والیبال ایران تمام 
شود. تیم ملی والیبال ایران ساعت هفت صبح روز جمعه ۱۶ 
تیرماه در دومین مســابقه هفته سوم لیگ ملت ها در آناهایم 

برابر بلغارستان صف آرایی خواهد کرد.

اظهارات ملی پوشان والیبال پس از شکست مقابل فرانسه

تعداد مهاجمــان باکیفیت در فوتبــال ایران به قدری 
کاهــش یافته که احتمالا زدن گل در لیگ برتر رفته رفته 

به آرزو تبدیل می شود.
بــه گزارش برنا، چرخ لیگ بیســت وســوم بزودی به 
حرکت در می آید تا شــاهد رقابت ۱۶ تیم فوتبال باشیم. 
پیکارهایی که می تواند آیینه تمام نمای فوتبال ما باشد اما 

اصولا خروجی لیگ برتر آن چیزی نیست که در ذهنمان 
متبادر می شود. یکی از نقاط تاریک که روز به روز عیان تر 
می شــود، ضعف مفرط مهاجمان در خط آتش است و این 

مساله اسباب نگرانی زیادی را فراهم کرده است.
البته این پاشنه آشــیل را باید به چند آیتم نسب داد، 
یک مورد قابل توجه اتکا به سیســتم دفاعی و بهره گیری 
از تک مهاجم در خط آتش اســت. این تفکر در نزد بیشتر 
مربیــان نمود عینی دارد و به یک عادت درآمده که  تداوم 

آن بیش از پیش به این ضعف دامن خواهد زد.
مورد دیگر فقر هافبک بازیســاز و طراح در خط میانی 
اســت که این نقیصه در نقطه تاریکی که به آن اشاره شد 
نقش کلیدی دارد. کافیست نگاهی به آمار گلزنان در لیگ 
گذشــته بیندازیم تا به راحتی بر نظریه یادشده مهر تایید 

بزنیم. به عنوان مثال شهریار مغانلو مهاجم سپاهان با ۱۳ 
گل در رده نخست قرار گرفت که از مجموع ۳۰ بازی آمار 

فوق العاده ای محسوب نمی شود.
نکته دیگر اینکه از ۵ دوره گذشته لیگ برتر در ۳ دوره 
کفش طلا به مهاجمان خارجی رسیده که این آمار نگران 

کننده است.
گادوین منشــا با ۱۴ گل، سجاد شــهباززاده ۲۰ گل، 
شــیخ دیاباته ۱۵ گل و کیروش و پریرا مشترکا با ۱۶ گل 
آقای گل های دوره های گذشــته لیگ برتر بودند. نگاهی 
ســطحی به این آمار نشان می دهد که به غیر از یک فصل 
که شــهبازاده شرایط ایده آلی داشته است، در سایر فصول 
یــا آقای گل خارجی بوده و یا تعداد گلها بســیار کمتر از 

حد تصور است.

نکته بدتر اینکه تمام این مهاجمان خارجی وقتی آقای 
گل شده اند که بیش از ۳۰ سال سن داشتند! با این شرایط 
چطور توقع داریم به غیر از سردار آزمون و مهدی طارمی 

فرصت بازی به مهاجمان دیگر برسد؟
حتی در تیم امید ایران هم خبری از مهاجم ششدانگ 
نیســت و بازیکنانی ماننــد احمد شــریعت زاده و مهدی 
هاشم نژاد در تیم های باشگاهی خود بیشتر در نقش وینگر 
بازی می کننــد و آریا برزگر هم که کمتر مورد اســتفاده 

قرار می گیرد.
 امیدواریــم این اتفاق تلخ و فقر گلزنی در فوتبال ایران 
از بین برود تا دوباره شــاهد رویــش مهاجمان باکیفیتی 
همچون علی دایی، وحید هاشــمیان، رسول خظیبی،رضا 

عنایتی، محسن خلیلی، آرش برهانی و ... باشیم.

فقر گلزنی پاشنه آشیل لیگ برتر


